
 
 

 

14. oktober 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut sikret, at kvoterne i hvalfangsten for landets oprindelige folk er 

blevet overholdt i henhold til aftaler? 

2. Hvordan sikrer Naalakkersuisut, at forpligtelsen til fordeling af fangsten til 

befolkningen af de regulerede hvalarter bliver overholdt? 

 

(Inatsisartut medlem Aqqalu C. Jerimiassen, Atassut) 

 

Begrundelse 

Ved fangst af hvaler i vores nærområde har det traditionelt været praksis, at kvoterne for landets 

oprindelige folk blev fordelt til ældre, børnehaver, hospitaler og andre institutioner, således at 

fangsten var til gavn for hele befolkningen, og ikke solgt til restauranter eller butikker. Selvom vi 

tildeles kvoter som oprindelige folk, ser vi stadig, at ældre, børnehaver og sygehuse ikke modtager 

kød som før, især når det gælder mattak. Det er bekymrende, at fangsten i stigende grad bliver brugt 

kommercielt, og hvis dette bliver opdaget internationalt, kan det føre til kritik. Jeg vil derfor gerne 

vide, om Naalakkersuisut har planer om at adressere dette problem på nogen måde. 


